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I tjänsten närvarande 

Linus Olsson, biträdande avdelningschef 

Mikael Josephson, sekreterare 
  

 

 

……………………….. 

Mikael Josephson 

mötets sekreterare 
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Protokollet justerat  

 

Datum …………   Datum……………… 

 

 

…………………            …………………… 

Louise Lindström   Ulrika Pohl 

Andersson 

ordförande     justerare  

 

 

 

1. Val av mötesordförande  
Louise valdes till mötets ordförande och öppnade 

mötet. Rådets nya ledamot Ulrika hälsas varmt 

välkommen. Ulrika har en bakgrund inom 

handikappomsorgen, är utbildad socionom och 

vårdlärare och har även tidigare varit ledamot av 

Norrmalms råd för funktionshinderfrågor.  

 

2. Val av protokolljusterare 
 Ulrika valdes till protokolljusterare.  

 

3. Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes.  

 

4. Föregående mötes protokoll  

Föregående protokoll lades till handlingarna. 

 

5. Inför stadsdelsnämndens sammanträde den 14 

december 

Linus gick igenom föredragningslistan. Rådet 

önskar yttra sig om följande: 

 

Ärende 3. VP 2018. Rådet erhöll vid sittande 

bord förvaltningens förslag till VP 2018. Rådet 

önskar en sammanställning av de frågor som rör 

funktionshinderområdet i VP.  
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Ärende 4. Nyårsfirande 2017/2018 vid 

Skeppsbron och Skeppsholmen 

Rådet saknar tillgänglighetsaspekterna.  

 

Ärende 6. Offentliga rum 

Rådet har tagit del av ärendet. Motionen 

innehåller en rad förslag i syfte att öka tryggheten 

och säkerheten i staden. Rådet tar inte ställning till 

motionen i sig. Vi vill dock särskilt lyfta fram den 

utsatta situation som personer med olika 

funktionsnedsättningar befinner sig i och 

upplever. I motionen nämns denna grupp, men 

bara i förbigående.  

 

Rådet anser att staden särskilt skall beakta 

funktionshindersperpektivet på alla områden. 

Trygghet i det offentliga rummet är en 

utomordentligt angelägen fråga. Alla som bor och 

vistas i staden ska kunna röra sig fritt i sin 

omgivning och då uppleva trygghet och säkerhet. 

 

Rådet har även uppmärksammat att en tendens i 

staden är att färger och kontraster försvinner. 

Dagens Odenplan är ett exempel på detta.  

 

Ärende 8. Motion om åtgärder för ett säkrare 

och tryggare Stockholm för alla  

Rådet har tagit del av ärendet och anser att 

förvaltningens remissvar är bra. Rådet vill göra 

nämnden såväl som förvaltningen uppmärksam på 

de synpunkter som kommunstyrelsen 

funktionshinderråd lämnar på denna remiss samt 

även i andra ärenden.  

 

Ärende 10. Upphandling av Norrmalms grupp- 

o servicebostäder 

Rådet önskar hålla sig informerade om 

övergången till ny entreprenör.  

 

6. Synpunkter på remisser 

Rådet har möjlighet att lämna synpunkter på 

remisser i samband med att ett tjänsteutlåtande tas 
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fram. Enligt överenskommelse är rådets 

ordförande och vice ordförande uppsatta på 

sändlistan så de får kännedom om alla remisser 

samtidigt som de sänds till den avdelning som ska 

bereda tjänsteutlåtandet. Rådet avgör sedan vilka 

remisser man önskar lämna synpunkter på.  

 

För att den handläggare som skriver 

tjänsteutlåtandet ska ha möjlighet att ta med rådets 

synpunkter ska handläggaren erhålla dessa senast 

en vecka innan handläggaren själv ska ha texten 

klar. Rådet synpunkter på remisser ska beslutas på 

rådets sammanträden och vara protokollförda.  

 

Remiss: Ett Stockholm för alla – program för 

tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2018-2023 

Remissen kom till Norrmalm den 17 november 

och därefter till FHR, som redan hade haft sitt 

möte den 13 november. Den tjänsteman som 

skulle delta i mötet var förhindrad att komma, 

men rådet fick förvaltningens önskemål vid 

sittande bord om att kommentera etc. senast den 

22 december (FHR:s nästa möte är 22 januari), 

varför rådet realiter inte har möjlighet att påverka 

förvaltningens remissvar genom att bidra med sin 

kompetens och sina kunskaper. Det är särskilt 

beklagligt när det gäller det här viktiga 

femårsprogrammet som berör alla i Stockholm. 

 

I samband med denna remiss vill rådet 

uppmärksamma nämnd och förvaltning på att det 

återstår en hel del arbete med att tillgängliggöra 

förvaltningens huvudkontor, så att personer med 

funktionsvariationer, bland dem flera av rådets 

ledamöter, ska slippa känna sig diskriminerade.   

 

7.  Rådets sammanträden 2018 

Beslöts att rådet sammanträder måndagar, tio 

dagar innan stadsdelsnämndens sammanträden 

(vilka är på torsdagar), kl. 15.00-16.30, med 
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rådets förmöte kl. 14.30. Preliminärt ger detta 

följande mötesdagar 2018:  

 22 januari (förmötet startar kl. 14.00) 

 12 mars 

 9 april 

 14 maj 

 4 juni 

 13 augusti 

 17 september 

 15 oktober 

 12 november 

 3 december 

 

8.  Bevakningslistan 

Uppdaterades. 

 

9. Övriga frågor 

Kontrastmarkeringar kommer sätta upp på 

samtliga glasväggar. Kontrastmarkeringen är 

godkänd av stadens tillgänglighetskonsult.  

 

10. Möteslokalerna och möteshandlingarnas 

tillgänglighet  

Rådet uppskattar möjligheten att variera 

belysningen i mötesrum Lövsalen, så att bordets 

olika delar kan belysas med olika intensitet. 

Rummet är dock väl litet och bordet alldeles för 

litet för att Lövsalen ska vara ett bra 

sammanträdesrum. Stolar med karmar underlättar 

för den som har svårt att resa sig. En eller flera 

sådana bör finnas i mötesrummen. Viktigt att 

mönstret i gardiner inte är sådant att det kan starta 

ett epileptiskt anfall. Mikael ser över 

möjligheterna att använda Kungsträdgården, 

förvaltningens största mötesrum, för rådets 

sammanträden.  

 

Liften vid Norra Stationsgatan fungerade inte. 

Tillgängligheten försvåras för närvarande av 

svårlästa tryckknappar, både i lift och i hissar. 

Taktila skyltar saknas i entrén, liksom ledstråk. En 
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S:t Eriksymbol i hissarna vid uppgång C intill 

knappen för 4 trappor skulle underlätta för alla att 

hitta till Norrmalms stadsdelsförvaltning. 

Dalagatans entré är bäst tillgänglig för den som 

använder rullstol eller permobil, men den är svår 

att finna för den som ser dåligt. Den är också föga 

inbjudande och luktade denna dag påtagligt av 

sopor. Entrédörrens öppnare till receptionen har 

tveksam placering och skyltar saknas på 

toaletterna. 

 

Rådet förslår att ansvariga för förvaltningens 

lokaler, tillsammans med stadens 

tillgänglighetskonsult bjuds in till nästa 

sammanträde.  

 

 

11. Mötets avslutande - nästa möte 

Ordförande avslutade mötet, tackade deltagarna 

och önskade en God Jul och ett Gott Nytt År. 

Nästa sammanträde är måndag den 22 januari 

2017 kl. 15.00-16.30, med rådets förmöte denna 

gång redan kl. 14.00. Att rådet träffas redan kl. 

14.00 för förmöte, innebär att rådet på plats kan ta 

del av de förbättringar som gjorts enligt de 

påpekanden som finns under punkt 10. 
 


